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Drazí posluchači, přátelé, podporovatelé 
rozhlasového vysílání Trans World Radia – 
Rádia 7,

mám za to, že období prosperity minulých 
desetiletí naší země, ale i Evropy a vlastně 
většiny západního světa, skončilo. Desetiletí 
každoročního růstu životní úrovně bez výraz-
nějších světových konfliktů je pryč. Po dvou 
letech covidových omezení a obav, jak se 
s touto světovou pandemií vyrovnáme, přišlo 
období relativního uklidnění a postupného 
návratu k předchozímu „normálu“. Žel toto 
období klidu bylo přerušeno válkou Ruska 
proti Ukrajině i nedávným útokem bojovníků 
Hamásu proti civilnímu obyvatelstvu Izraele 
poblíž Pásma Gazy. Nechci zde hovořit o pří-
činách či možných řešeních nebo spíše neře-
šeních obou těchto strašných událostí. Chci 
se spíše spolu s vámi zamyslet, jak si v této 
chaotické době zachovat pokoj v srdci i naději 
na lepší budoucnost.

Psychologové nás informují o obrovském 
nárůstu obav a depresí zejména u mladých 
lidí. Ale obavy o budoucnost, podpořené 
růstem cen energií i všudypřítomnou inflací, 
jsou prostoupeny napříč celou naší populací. 
Pokud nemáme ve svém životě pevný bod, 
o který se můžeme opřít, pravděpodobně 
nás zahltí nepokoj. Už to slovo – NE POKOJ. 
Věřím, že touha po pokoji, radosti v životě, 
potěšení z toho, že jsem milován a mohu 
milovat, je geneticky dána každému člověku. 
Bible ale současně říká, že každý člověk se 
rodí s náchylností ke zlému, tedy k hříchu. Jak 
z toho ven?

Bible zná pouze jednu cestu. Bůh v oso-
bě svého syna, Ježíše Krista, nabízí záchranu 
každému člověku, který pozná, že potřebuje 

pomoc, že potřebuje záchranu od hříchu, 
od nepokoje. Bůh nabízí novou cestu našim 
životům, Ježíš Kristus je ta cesta, pravda i ži-
vot. Je nadějí pro každého člověka a my, kteří 
jsme tuto nabídku na očištění svých životů ví-
rou v oběť Ježíše Krista na kříži přijali, může-
me dosvědčit, že Bůh tuto BEZ NADĚJ, a NE 
POKOJ mění na pokoj v srdci, radost i naději. 
Dává nám smysl života.

Jsem rád, že TWR a později Rádio 7 mohou 
tuto naději skrze rozhlasové pořady, lidské 
příběhy i svědectví o působení Boží milosti 
v našich životech nést do celé naší společ-
nosti už více než třicet let. Přeji nám všem, 
abychom v Bohu měli jistotu lásky, přijetí 
i potřebného pokoje a radosti pro každý den. 
A všem pracovníkům i spolupracovníkům 
TWR a Rádia 7 moudrost i sílu v této potřeb-
né službě i nadále stát.

Jan Viktorin, 
předsednictvo Rady TWR

Úvodník
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Milí přátelé a podporovatelé Rádia 7,
jak čteme v knize Kazatel, nastávají růz-

né časy, například čas objímání a čas louče-
ní. Konec tohoto kalendářního roku je časem 
loučení se stávajícím ředitelem Luďkem Br-
dečko. Luděk přišel do rádia před osmi lety, 
v čase, kdy bylo zapotřebí stability a zklidnění 
trochu rozbouřených vod. Vnést klid a sou-
středění na práci týmu se mu bezesporu po-
dařilo. Během osmi let jeho funkčního období 
bylo započato vysílání 24/7 (2019) a DAB+ 
(2022). Vedl práci během nelehkých let covi-
du… inu nebylo to jednoduché. 

Nyní nastal čas loučení (proč, to vám pro-
zradí Luděk sám v rozhovoru dále v tom-
to čísle Antény). Jsme Luďkovi jako členové 
Rady TWR-CZ a zároveň i jako posluchači 
vděční za vykonanou práci, za jeho službu. 

Nastal okamžik předání pomyslné-
ho štafetového kolíku. Jak určitě víte, mezi 

předávajícím a přijímajícím při štafetovém 
běhu musí být důvěra a spolehnutí se. Jako 
Rada jsme se modlili a dotazovali Hospodi-
na (skutečného vlastníka Rádia 7 ), kdo by 
měl být Luďkovým nástupcem. Máme za to, 
že osvědčeným člověkem, který tuto rozhla-
sovou misii nese na srdci již po mnoho let a 
je opravdu spolehlivou osobou, je Kateřina 
Hodecová. 

Kateřina během celého mandátu Luďka 
Brdečko zastupovala, stejně jako předtím 
Aleše Bartoška. Rozumí rádiu, je hlavní archi-
tektkou programového schématu. Zná tým a 
umí vést. Jinými slovy, co lepšího nás moh-
lo potkat, než člověk, který je takto vydaný 
Pánu Ježíši a službě skrze rádio! Proto jsme 
Kateřinu Hodecovou jmenovali od 1. ledna 
2024 ředitelkou TWR-CZ. 

Vedení je tým, kde je potřeba i zastoupení, 
proto Rada TWR-CZ na následující čtyřleté 
funkční období jmenovala zástupkyní ředi-
telky Lucii Endlicherovou. O Lucii není třeba 
se mnoho rozepisovat, každý posluchač ji be-
zesporu mohl poznat skrze stovky a stovky 
odvysílaných rádiových hodin. Bylo by toho 
hodně, co by se dalo napsat, ale ve zkratce 
aspoň toto: Lucie je bytostně rádiový člověk, 
miluje Hospodina a miluje i lidi, velkou „sla-
bost“ má pro mladé .

Jako Rada TWR-CZ jsme připraveni stát 
pracovníkům rádia po boku, chceme je pod-
porovat, inspirovat a modlit se za ně. Jsme 
vděční za jejich práci, která má významný vliv 
na zvěstování evangelia v naší zemi.

Za Radu TWR-CZ 
Marek Prosner, 

předseda 

 Marek Prosner
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Asi mnozí se budou ptát, proč 
odcházíš? Důchod Tě ještě nečeká. 
A kam míříš dál v životě?

Já jsem nenastoupil do pozice ředitele, 
protože by to byla moje parketa. Spíše na-
opak, když jsem toto pozvání uslyšel, pova-
žoval jsem je za naprostý nesmysl. Ale můj 
předchůdce Aleš Bartošek mě přesvědčil, že 
o tom mám přece jen nějaký čas uvažovat. 
A tak jsem půl roku hledal před Pánem a zjis-
til, že mě tady, přes mé mizerné předpoklady, 
skutečně chce mít.

Během let v rádiu mě jednou zasáhlo vy-
učování o tom, že mnoho lidí zažije povolání 
do služby, ale pak odchází, aniž by zažili Boží 
odvolání. Já jsem tehdy Bohu slíbil, že si na 
toto odvolání počkám, ať už by se situace 
v rádiu vyvíjela jakkoliv dobře nebo nedob-
ře. A mám za to, že jsem toto odvolání prožil 
právě v souvislosti s přemýšlením o třetím 
funkčním období, které by pro mě začalo po 
novém roce.

A tak to není spojeno se situací v rádiu. 
Problémy tu byly, když jsem nastupoval, stej-
ně jako jsou, když odcházím. Ale byly a jsou 
s Boží pomocí k řešení. Můj odchod souvisí 
s hledáním toho, co chce Bůh. A On ví, proč by 
nebylo dobré zůstávat. Možná by to nebylo 
dobře pro rádio, možná pro mne. Já to nevím, 
ale věřím Mu.

A kam směřuji? Před mým angažmá v rá-
diu jsem byl učitelem statiky na stavební 
fakultě, teď bych se rád ucházel o místo uči-
tele matematiky na nějaké střední škole. Ale 
i tady do toho může promluvit Bůh.

Co se z Tvého úhlu pohledu v práci 
Rádia 7 změnilo za těch osm let, 
kdy jsi stál v jeho čele?

To, co se měnilo v rádiu během posledních 
osmi let, je jen pokračováním celé historie 
samostatné české organizace. Já jsem byl 
v kontaktu s TWR od roku 1996 a za celou tu 
dobu mohu sledovat posun od „čisté“ misie 
dělané tak trochu na koleně k profesionál-
nímu rádiu, které svou kvalitou obstojí mezi 
vyhlášenými stanicemi na našem trhu.

Že něco takového nebylo v devadesátých 
letech třeba, souvisí s porevoluční atmosfé-
rou, hladem po duchovních věcech a také 
s tím, že se církev učila chodit v nových mož-
nostech, které se jí tehdy otevíraly.

Dnes je jiná doba a posluchač si více po-
trpí na formu než tomu bylo v dřívějším eu-
forickém období. Když se tomuto požadavku 
na formu snažíme vyjít vstříc, neznamená to 
nutně odklon od misijního záměru, se kte-
rým rádio vznikalo a stále se ho drží. Spíše 
naopak, pokud forma přitáhne k evange-
liu, stává se i ona misijním nástrojem. Jsem 

Toužím se s lidmi 
potkávat

 Luděk Brdečko na jaře letošního roku.
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přesvědčen, že misijní záměr zůstal ústřed-
ním motivem této práce, i když se za ta léta 
mnohé změnilo.

Jaká je role křesťanského rádia 
v 21. století?

Přiznám se, že tuto otázku nemám moc 
rád. Pro mě je rádio nástroj, který má kapa-
citu zasahovat lidi evangeliem, měnit jejich 
životy a uvádět je do vztahu s Bohem. A když 
tuto kapacitu má, měla by se využít. Ne kaž-
dého volá Pán zrovna do této služby, ale rádio 
je jednou z cest, které si Bůh používá. Proto 
bychom neměli srovnávat, kdo dělá lepší 
a efektivnější službu, protože to vždy budou 
lidská hodnocení, ale dosah do věčnosti vidí 
jen Pán.

Nejsem vizionář, a tak nemohu mluvit 
o celém jednadvacátém století. Navíc se věci 
mění takovým tempem, že obzvláště v ob-
lasti médií nemůžeme nic s jistotou předví-
dat ani dva roky dopředu. Na druhou stranu 
rychlé změny v komunikačních technologiích 
zároveň znamenají, že je na tuto oblast za-
měřena velká pozornost společnosti, a tento 
zájem by se měl využít pro rozšiřování Božího 
království.

Neřeknu tedy nic do budoucna, ale pouze 
o současnému okamžiku, a tady jsem o vý-
znamu Rádia 7 v celém misijním úsilí české 
církve přesvědčen.

Máš něco na srdci směrem k týmu 
i posluchačům?

Týmu bych přál, aby tak, jak se snaží o vy-
sílání na rádiových vlnách, byl sám dobře 
naladěn na ty Boží vlny, skrze které nás Bůh 
chce nejen vést, ale také zbavovat strachu 
z budoucnosti a dávat radost a potěšení 
z věcí, které děláme podle Jeho vůle.

To samé samozřejmě přeji i posluchačům, 
ale měl bych na ně ještě prosbu. Myslete na 
tento tým a podpořte jej. To, že posloucháte 
Boží slovo z rádia, není jen tak samo od sebe, 

ale vzniká to z obětavosti spousty lidí, pro 
které je i to lidské povzbuzení důležité. A tak 
jim je občas napište. A když se přidáte do 
modlitební či finanční podpory rádia, stanete 
se sami plnohodnotnými spolutvůrci tohoto 
Božího díla a pomůžete s břemeny, které tým 
musí nést.

Osm let není málo. Co pro Tebe bylo 
v tom období důležité – posunul ses 
někam? Co Ti ta práce dala a vzala?

Rádio mi vzalo kus života. Život ale může-
me buď smysluplně prožít, anebo promarnit. 
A rádio bylo smysluplným naplněním. Když 
Bohu něco dáme, On z toho často udělá ještě 
větší užitek pro nás, a já jsem ho osobně skr-
ze rádio přijal.

Jednou z oblastí, ve které jsem porostl, 
byla moje závislost na Bohu. Dříve jsem chtěl 
mít svůj život pod kontrolou, dobře naplá-
novaný. S nástupem do rádia jsem okamži-
tě poznal, že celá práce je naprosto závislá 
na stovkách a tisících lidí, se kterými já sám 
nepohnu. Ale může to udělat Bůh. A Bůh to 
dělal. Po celou dob přidával do této práce lidi, 
kteří se dobrovolně obětují pro tuto službu, 
a mě učil závislosti na Něm.

Jinou vzácnou věcí pro mě bylo setkává-
ní se s lidmi napříč církvemi. Mohl jsem díky 
této práci potkat opravdu velké množství lidí 
a poznat to cenné, co každý z nich má – a to 
je jeho příběh. S mnohými spolupracovníky 
toto setkávání přerostlo v přátelství. Ta růz-
norodost mi pomohla v tom, že se mohu cí-
tit jako doma, když přijdu do jakékoliv církve 
v naší zemi.

Setkávání s lidmi mi také pomohlo pře-
konat bariéru mé uzavřenosti. Z počátku mi 
vlastně vyhovovalo, že mohu mluvit o Bohu 
oddělený od lidí mikrofonem a zdmi studia, 
ale teď mnohem více toužím se s nimi po-
tkávat a sdílet tváří v tvář, ať už Pána znají 
nebo ne.

ptala se Kateřina Hodecová 

Toužím se s lidmi potkávat
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V oblasti digitálního rozhlasového vysílá-
ní DAB+ se letos v Česku dějí velké věci! Po 
mnoha letech přešlapování, vysílání provozo-
vaném zejména díky entuziasmu průkopnic-
kých jednotlivců a firem v oboru, a v posled-
ních letech dokonce i masivnějšího rozvoje 
zejména veřejnoprávního vysílání Českého 
rozhlasu, dostává letos platforma DAB+ pev-
ný legislativní rámec a vstupuje do ní řada 
subjektů jak z řad technických provozovatelů 
sítí (multiplexů), tak vysílatelů (zavedených či 
úplně nových rozhlasových stanic). V těchto 
dnech už skutečně probíhá dlouho očekává-
né výběrové řízení Českého telekomunikační-
ho úřadu na zajištění pokrytí České republiky 
digitálním rádiem dvěma celonárodními a 27 
regionálními multiplexy. To přinese další velké 
(troufám si říct i revoluční) rozšíření povědo-
mí a poslechovosti této platformy, na kterou 
Rádio 7 už před téměř dvěma lety vstoupilo.

Co tedy výše uvedené znamená konkrétně 
pro vysílání Rádia 7?

Přínosem rozhodně je ono všeobecné roz-
šíření popularity DAB+ jako takového.

Bez ohledu na výsledky a vítěze probíha-
jícího výběrového řízení máme pro příští rok 
(2024) od provozovatelů, se kterými dosud 
spolupracujeme a jejichž dosavadní licence 
budou ještě příští rok platit (Teleko a RTI cz), 
předběžně přislíben stejný územní rozsah 
pokrytí za přibližně stejných cenových pod-
mínek jako letos. 

V delším časovém horizontu, s rozvojem 
nově vzniklých vysílacích multiplexů (které 
se budou v příštím roce postupně budovat), 
je potenciální naděje na rozšíření pokrytí na-
šeho vysílání (aktuálně cca 70 % obyvatel) 
i do zatím „bílých míst“ na mapě. Druhou 

stranou této mince jsou ovšem finanční ná-
klady – jednak větší pokrytí = vyšší cena, dále 
se také ukáže, co s cenami udělá zvýšení zá-
jmu rozhlasových stanic a konkurence operá-
torů v tomto segmentu mediálního trhu.

Pro rok 2024 zatím ovšem nemáme fi-
nančně plně pokryto vysílání na DAB+. A jak 
to bude do dalších let, také nevíme, nedo-
kážeme to odhadnout (ale můžeme se za to 
společně modlit). DAB+ vnímáme jako aktuál-
ně otevřenou možnost, jak posluchačsky do-
stupným způsobem oslovit širokou veřejnost 
evangeliem a biblickým poselstvím, což bylo 
a je základním posláním práce TWR/Rádia 7.

Daniel Zeman

Vývoj 
DAB+

 Na letním festivalu UNITED jsme o sobě dávali vědět 
různými způsoby.
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Web a podcasty 
nově

Přinést evangelium a biblické poselství 
tam, kam se jiní nedostanou – to od počátku 
bylo a stále je hlavním cílem práce TWR/Rá-
dia 7. Na rozdíl od dřívějších dob je dnes díky 
takřka všudypřítomnému internetu možné 
dostat se prakticky „všude“ – přinejmenším 
v našich končinách – skoro ke každému po-
tenciálnímu posluchači. Ale protože ještě ne-
jsme v nebi, i to má svůj háček. Tuto možnost 
šířit svůj „program“, své myšlenky a poselství 
má dnes totiž taky v podstatě každý, a tak 
oslovit, zasáhnout posluchače (zejména ta-
kového, který to cíleně nehledá) je v té zápla-
vě nespočetných informačních zdrojů těžší 
než kdy předtím. Každá doba má své překáž-
ky a boje, a tak zatímco v někdejší éře vysí-
lání na krátkých a středních vlnách se tento 
boj odehrával na poli hledání nejvhodnějších 
frekvencí pro dané období roku a směrování 
vysílacích antén, aby signál pronikl až k po-
sluchačům v cílových zemích, dnes se ode-
hrává na poli „digitálního marketingu“, jehož 
cílem (velmi stručně a zjednodušeně řečeno) 
je, aby se webové stránky a další on-line 
zdroje – v našem případě Rádia 7 – při vy-
hledávání určitých témat v internetových vy-
hledávačích umisťovaly na předních pozicích, 
a aby tak na ně hledající zájemce mohl dostat 
odpověď (jak věříme) z toho nejlepšího, tedy 
biblického zdroje.

Jedním z kroků v tomto směru, o kte-
rém jsme už informovali v minulé Anténě, je 
tzv. SEO (search engine optimization – op-
timalizace pro vyhledávače) webu Rádia 7. 
Ta není na webu samotném na první pohled 
vidět, ale např. díky volbě vhodných slov (na 
základě předchozího rozsáhlého průzkumu 
nejvyhledávanějších výrazů) v popisu každé 

relace, přiřazování tematických „štítků“ atd. 
může tyto pořady nalézt více lidí z řad ši-
roké veřejnosti, kteří třeba nehledají přímo 
křesťanský obsah, ale témata, ke kterým má 
biblické poselství co říci. V této oblasti nám 
cennými radami i pomocí přispěl marketingo-
vý odborník David Dobrovolný.

Dalším krokem je rozšíření, resp. zpře-
hlednění nabídky pořadů Rádia 7 ke zpětné-
mu poslechu na podcastových platformách 
(Spotify, iTunes a další). Dosud jsme takto 
publikovali cca deset našich pořadů a spo-
lu s nimi jeden souborný kanál, v němž byly 
všechny odvysílané pořady dohromady (vy-
jma hudebních a dalších, které nebylo možné 
zveřejňovat z důvodu autorských práv). Ke 
změně došlo v průběhu října. Nově jsme jako 
samostatné podcasty zveřejnili 21 pořadů 
Rádia 7 (celkem tedy najdete na podcasto-
vých platformách 31 pořadů z naší pro-
dukce). Lidé, kteří hledají konkrétní témata, 
tak mohou snadněji narazit na pořad, který 

 David Dobrovolný osvícený – jsme vděční za všech-
ny rady a připomínky, které nás posunuly dále.
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promlouvá právě k jejich potřebám. Zároveň 
jsme zrušili souhrnný podcast „Pořady TWR 
a Rádia 7“ (který vznikl jako první už před 
mnoha lety, kdy ale byly zvyklosti a očeká-
vání uživatelů internetu jiné než dnes). Tento 
souhrnný podcast se také při hledání urči-
tých témat ve vyhledávačích objevoval, ale 
při přihlášení k jeho odběru byl pak poslu-
chač „zavalen“ všemi zveřejňovanými pořa-
dy, což v dnešní době informačního přetlaku 
(na rozdíl od dřívějška) může být spíše kon-
traproduktivní a odrazující. Takto bude poslu-
chač nasměrován více k pořadům, které jsou 
relevantní pro konkrétní téma, které hledá. 
V každém případě všechny pořady Rádia 7, 
které jsou k nalezení ke zpětnému poslechu, 
jsou stále jako dosud k dispozici na webu Rá-
dia 7 (přímý odkaz://podcast.radio7.cz).

Daniel Zeman, 
Pavel Kohl

Renovace pořadu Světem Bible

Před rokem a taky letos na jaře jsme psa-
li o připravované renovaci pořadu Světem 
Bible. Mnohé bylo připraveno a na několika 
frontách naplánováno, zároveň jsme ovšem 
opakovaně naráželi na komplikace různé-
ho druhu. Přece jen zkoordinovat projekt, 
do kterého se má zapojit řada překladatelů 
(a sladit jejich komunikaci, slovník, zpraco-
vání vybraných témat a podobně), interpret, 
zodpovědný redaktor a také spolupracující 
zahraniční organizace – to není jen tak. Stále 
jsme byli na vážkách, zda si onen velký kus 
zodpovědnosti ukrojit, zdálo se ovšem, že 
společnými silami vše zvládneme, byť s vy-
naložením velkého úsilí.

Druhý den poté, co odešlo do tisku jarní 
vydání Antény (ve kterém jsme informovali 
o spuštění projektu renovace), oznámil Luděk 
Brdečko ukončení pracovního poměru. Pro-
tože měl být Luděk hlavním koordinátorem 
celé akce, bylo jasné, že bez něho se do re-
novace pustit nemůžeme. V současné době 
přemýšlíme o dalších možnostech a zvažuje-
me, co dál. Budeme vděční za vaše modlitby. 

Lucie Endlicherová 

 Dan Zeman a ředitel TWR-E Dirk Müller při pod-
pisu smlouvy o spolupráci na každoroční konferenci 
partnerů a spolupracovníků TWR.

 A jaké by bylo to vaše?
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Rádio, to jsou především lidé. Vy, kteří 
nás posloucháte, denně či občas, live vysílání 
nebo podcasty. Jsme nadšení, že tam jste! A 
pak jsou tu ti za mikrofonem. Jako redakční 
tým neúnavně pátráme po zajímavých lidech, 
kteří mají co říct a zároveň dokážou naslou-
chat a učit se v Boží škole běžného života. 

Kdo tedy přibyl mezi naše spolupracovní-
ky za poslední dobu?

Rodinná tematika má v křesťanském 
prostoru důležitou roli. Jak pečovat o vztahy 
v rodině, zkoumají naši posluchači mimo jiné 
v pořadech Rozmarýna a Štafeta. Obě relace 
uvítaly před časem nové interprety. 

V týmu Rozmarýny slýcháte Radku Mazu-
rovou. Když jsme Radku oslovili, zda by ne-
chtěla usednout ve studiu v roli moderátorky, 
zarazila se. Necítila se na to. Vzala si čas na 
rozmyšlenou. A víte, s čím se za námi za čas 
vrátila? Že se pořád necítí kompetentní, ale 
že se rozhodla věřit, že když Pán Bůh někam 
povolává, postará se i o potřebnou výbavu 
ke službě. Co nabízí Radka, je pečlivá pří-
prava, zajímavý výběr hostů a otázky, které 
klade jednou do měsíce ve čtvrtek od 10 do 
11 dopoledne s upřímným zájmem a naslou-
cháním. Radka je maminka tří dětí, vystudo-
vaná učitelka angličtiny a dějepisu, už řadu 
let aktivní žena v domácnosti. Má za sebou 
dvě domácí školy se staršími dětmi a letos 
s koncem školního roku pošle do veřejného 
vzdělávacího procesu nejmladší. Kdo ví, co se 
pro ni otevře pak? 

Název pořadu Štafeta výstižně ilustru-
je funkci rodiny – organizmu, ve kterém se 
předává životní „štafetový kolík“ z gene-
race na generaci. Pro letošní školní rok se 
moderátory pořadu stali manželé Zdeňka 

a Roman Neumannovi, toho času kazatel-
ský pár ve sboru Církve bratrské Archa Par-
dubice. Zdravý život rodiny je téma, které je 
provází v životě osobním i služebním. V roli 
rodičů doprovodili do dospělosti tři děti. Ro-
man stál u rozjezdu Legoprojektu, působil 
v Dětské misii a Armádě spásy a své osobní 
poznání Boha rozšiřoval při studiu teolo-
gie v Praze a v Londýně. Rád cestuje, chodí 
do přírody a čte. 

Zdeňka působí jako pastorační pracovník 
a kouč. Na svou službu se připravovala studi-
em oboru Pastýřská péče na Evangelikálním 
teologické semináři v Praze a vysokoškol-
ským studiem v oboru Poradenství ve vzdě-
lávání a tréninkem koučinku v Praze. 

Jako moderátoři vám představí své hos-
ty a jejich poznatky a tipy v neformálním 
přátelském popovídání, které ale rozhodně 

Mají co říct a dokážou 
naslouchat

Mají co říct a dokážou naslouchat

 Do prázdnin usedala za mikrofon pořadu Štafeta 
Eliška Krmelová. Jsme vděční za její dlouholetou pod-
poru i zapojení do naší práce.
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neklouže po povrchu. Nechte se pozvat i vy 
– pořad Štafeta je ke slyšení v premiéře vždy 
ve čtvrtek od 11:15, s reprízou v pátek v 18:30 
a samozřejmě ve stejnojmenném podcastu. 

Kdo se pravidelně na svých životních 
křižovatkách ptává kudy, možná už objevil 
v programu Rádia 7 pořad Kudy kam. O to 
totiž právě jde – volba, kudy jít, je nezbytně 
ovlivněná důležitou otázkou, kam směřuji. 
Biblické ukazatele pro rozhodování a smě-
řování života zkoumají pravidelní interpreti 
Petr Raus, Marek Prosner a Petr Janoušek. 
Nově se můžete setkávat s Reném Drápalou 
a Markem Chvátalem. 

René Drápala je kazatel Církve bratrské. 
Jeho srdcovým tématem je křesťanská eti-
ka, obor, který mimo jiné vyučuje v kurzech 
Evangelikálního teologického semináře. Te-
ologické vzdělání získal na Reformed Theo-
logical Seminary v Jacksonu v USA. Chcete 
nahlédnout lidský život z pohledu listu Efez-
ským a opírat se při tom o tvrzení, že „nepro-
zkoumaný život není hoden žití“? Sérií výkla-
dů epištoly Efezským René začal a nechte se 
překvapit, kudy a kam nás povede dál. 

Marek Chvátal zvolil pro své pořady Kudy 
kam formu rozhovorů. Z místa moderátora 
klade hloubavé otázky, v nichž vedle instruk-
cí kudy a kam nemůže chybět důležité proč 
a jak. Marek je ředitelem organizace Hle-
damboha.cz – online platformy, která otevírá 
možnost pro ty, kdo do svého hledání smys-
lu života a odpovědí na své otázky v nějaké 
formě zahrnují Boha. A to i přesto, že v Něho 
obvykle nevěří, pochybují, že je s Ním mož-
né navázat kontakt, či Mu dokonce leccos 
zazlívají. Bůh je unese. A co víc, touží se jim 
dát poznat. Tomu věří celý tým Hledamboha.
cz, kterému Marek šéfuje. Otázky, se který-
mi se setkává, předkládá pravidelně jednou 
do měsíce v pořadu Kudy kam svým hostům. 
Otázky, které tryskají přímo z hledajících srd-
cí. Otázky zásadní, leckdy bolestné, otázky na 
dřeň. Ptejte se spolu s ním!

K poslechu Kudy kam se – i se svými otáz-
kami – můžete přidat ve středu od 21 do 22 
hodin. Reprízy jsou připraveny v sobotu od 17 
hodin a v pondělí po 13. hodině.

Lída Matušková

Mají co říct a dokážou naslouchat

 Je to vždycky radost, když je vysílání ozvláštněno, třeba jako na Den dětí, kdy se za mikrofonem objevili Edy 
a Evelínka, děti naší někdejší moderátorky Zuzky Elederové.
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Služby, do kterých nás Pán povolává, jsou 
různé. Některé může jednotlivec dělat po 
práci – třeba chodit po městě a povídat lidem 
v parku o Ježíši. Tu samou věc můžou dělat 
desítky lidí ve stejném městě, nemusí o sobě 
vědět a nijak to nevadí. Jiné služby takto indi-
viduálně dělat nelze. Je potřeba spojit mož-
nosti mnoha lidí a církví, aby se vůbec mohla 
služba rozpohybovat. 

Příkladem té druhé služby je Rádio 7. 
Tady by individuální úsilí mnoha jednotlivců 
nic nezmohlo. Je potřeba spojit síly, pracovní 
a tvůrčí kapacitu mnoha lidí a také finanč-
ní možnosti. Jestli je efektivnější to nebo 
to – takhle otázka nestojí. Každá služba má 
své místo a každá jde k jiným lidem, s jinak 
předávaným poselstvím, aby v jejich životech 
udělalo jinou změnu.

I když jsme v rádiu vděčni za desítky dob-
rovolníků, nelze tuto práci dělat bez stá-
lých zaměstnanců s nároky na mzdu. Také 
z hlediska charakteru práce musíme uzaví-
rat dlouhodobé smlouvy o provozu vysílání 
v řádu statisíců až milionů. Všechno tohle 
nemůže fungovat bez pravidelných zdrojů 
financí. Nelze jen tak vše na pár měsíců za-
stavit, když zrovna nejsou peníze.

Naší úžasnou zkušeností za dnes už 33 let 
fungování rádia je, že se Pán Bůh o tyto 
zdroje vždy postaral. Postaral se o ně skrze 
štědrost vašich srdcí, a za to jsme vám i Jemu 
opravdu vděční. Zpočátku se nějaký čas vy-
užívala podpora mezinárodního TWR, ale ta 
postupně klesala. V posledních letech jsme 
několikrát oslovili sdružení křesťanských 
podnikatelů, od kterých přišla větší finanční 
podpora na rozjezd nových projektů jako bylo 
v roce 2019 celodenní vysílání Rádia 7 nebo 

v loňském roce DAB vysílání. Jejich finanční 
příspěvky jsou ovšem limitovány tím, že mají 
pouze napomoci v začátcích něčeho nového, 
a není to závazek k trvalé podpoře.

V trvalé podpoře jsme se vždy opírali pře-
devším o vás, dárce se skromnějšími finanč-
ními možnostmi. Ať už dáváte pár stovek 
měsíčně nebo jde vaše částka do tisíců, je pro 
nás cenná právě ta pravidelnost, o kterou se 
můžeme opřít. Zbavuje nás to nutnosti oslo-
vovat stále nové a nové lidi a ušetřený čas 
můžeme věnovat práci tvůrčí. 

Podstatné navýšení našich nákladů, které 
si vyžádalo DAB vysílání, ovšem potřebujeme 
dokrýt navýšením darů nebo novými dárci. 
Proto jsme se letos v druhé polovině roku 
snažili oslovit nové podporovatele a s vel-
kou radostí můžeme říct, že do času vydání 
této Antény se k nám připojilo 103 nových 
dárců + ještě 30 dalších, na které nemáme 
žádný kontakt – ani abychom jim mohli po-
děkovat, ani jim nemůžeme vystavit daňové 
potvrzení. 133 nových dárců, kteří pomáhají 
udržet křesťanské vysílání v autorádiích, kde 
lidé poslouchají nejčastěji! Všem vám moc 
děkujeme. 

Nicméně částku potřebnou na příští rok 
ještě nemáme pohromadě a čas podepsání 
nové smlouvy se blíží.

Jaké Rádio 7 je, to si můžete ověřit 
sami – buď skrze DAB+ vysílání, na interne-
tu (www.radio7.cz), pomocí aplikace Rádia 7 
(pro telefony s Androidem) nebo v některých 
kabelovkách.

Luděk Brdečko

Vaše 
dary…
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Často a rádi jezdíme do konkrétních církví 
a sborů na návštěvu, posloužit třeba kázá-
ním, svědectvím nebo nějakým seminářem, 
povědět něco o práci Rádia 7 a popovídat 
s místními, jak se daří zase jim. Bývají to velmi 
přínosná setkání (doufáme, že oboustranně).

Ten přínos je mimo jiné také v tom, že 
občas čelíme dotazům, které nás nutí pře-
mýšlet zase jinak a poctivě hledat odpovědi. 
Tady je pár otázek, na které jsme v poslední 
době narazili.

Má rádio ještě smysl?
Věříme, že má, už proto, jaké nám chodí 

ohlasy. Ne všechny můžeme zveřejnit, ale 
díky nim vidíme, že se jednotlivé pořady čas-
to „trefují do černého“. To je jeden pramen 
našeho přesvědčení. Dalším „důkazem“ je 
nedávné oficiální měření poslechovosti rá-
dií realizované společnostmi MEDIA, STEM/
MARK a NIELSEN, z něhož vyšla za první po-
loletí 2023 tato čísla: téměř 84 % populace 
ve věku mezi 12 a 84 lety týdně poslouchá 
rádio, denně je to 54,7 %. Průměrná denní 
doba strávená s rádiem představuje 258 mi-
nut. Mnoho lidí poslouchá rádio v autě, další 
velká skupina pak doma při vaření anebo při 
různých manuálních činnostech.

Proč rádio, když existují podcasty?
Protože lidé nehledají jenom informace a 

oblíbené řečníky, ale také společenství, což 
vyplývá nejen z našich zkušeností a vašich 
ohlasů, ale nedávno totéž potvrdil i Jiří Hra-
bák z Asociace provozovatelů soukromého 
vysílání (APSV). Na konferenci Digimedia 
2022 řekl: Význam médií v on-line prostoru 
roste, přesto má proudové rozhlasové vysílání 

stále velkou popularitu, posluchači totiž hledají 
„společníka“.

Proudové vysílání je navíc výzvou, protože 
nikdy nevíte, co zaslechnete. Vybírání oblí-
bených řečníků a témat chtě nechtě vede do 
oněch pověstných názorových bublin, kdy si 
potvrzujeme vlastní přesvědčení i hodnotu. 
Rozumějte dobře, to není kritika podcastů, 
jen okolnost, na kterou je dobré pamatovat, 
když si vybírám, co budu poslouchat a komu 
budu naslouchat. Tedy – dám mu svůj čas a 
pozornost.  

Proč dělat rádio otevřeně křesťanské, 
a ne jen přátelské?

Protože přátelství ještě nikoho nespasilo. 
Víra je ze slyšení, a proto je Bible to zásadní, 
co v nejrůznější podobě v programu Rádia 7 
zaslechnete. Přátelství je forma, způsob po-
dávání informací, ale obsah je a zůstane jas-
ně křesťanský.

Proč se vyhýbáte některým 
ožehavým tématům? 

Otázka je, co je „ožehavé“. Některá témata 
jsou jen módní anebo nafouknuté (a ve sku-
tečnosti úplně nepodstatné) události. Ale je 
pravda, že často hýbou nějakou částí spo-
lečnosti. Máme za to, že v takovém případě 
je naší rolí, rolí nejenom rádia, ale křesťanů 
obecně, vnášet do takových debat klid a nad-
hled. A naopak vracet debatu k těm podstat-
ným věcem. Veškeré dohadování a prosa-
zování vlastních názorů pramení z velkých 
ambicí anebo naopak strachu – a to jsou 
přesně témata, na která se zaměřujeme, té-
mata lidského srdce a jeho pohnutek. Samo-
zřejmě jsme tu zpátky u Bible…

Ptáte se – 
odpovídáme

Ptáte se – odpovídáme
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Záměrně se nemícháme do politiky. Jak 
bychom na ni taky měli reagovat? V jednom 
místním sboru jsou vedle sebe zastánci 
různých stran a názorů. Navíc tato práce už 
chce opravdu profesionály specializované 
na politická témata a těmi naše redakce ne-
disponuje. Druhým důvodem, proč politické 
komentáře a debaty v našem programu ne-
uslyšíte, je naše sounáležitost se světovým 
Trans World Radiem. Jak určitě víte, právě 
TWR je naše mateřská organizace, která se 
snaží prostřednictvím rozhlasového vysílání 
zvěstovat evangelium v zemích, kde je ná-
boženská nesvoboda. V současnosti se hod-
ně zaměřuje na muslimské země – to, že se 
nemícháme do politiky, je mj. také ochrana 
našich kolegů, kteří někdy pracují v ilegalitě 
a krajních podmínkách.

Další věc, které se vyhýbáme, jsou rekla-
my. Na nich samozřejmě není ve své podsta-
tě nic špatného, jen jaksi nejde dohromady 
výdělek z reklam a neziskový charakter naší 
organizace. Proč by nám lidé měli posílat 

svoje peníze, když bychom si vydělávali re-
klamou? To je jedno hledisko, to druhé je vel-
mi praktické – jednoduše bychom se rekla-
mami neuživili. Nikdo nemůže dělat všechno 
a vyplnit vysílání 24/7 kvalitním programem 
nás zaměstná opravdu naplno. Zaměřit své 
síly na hledání zadavatelů reklamy tak, aby to 
vysílání opravdu zaplatilo, to je nad naše síly 
i smysl celé práce. Z podstaty jsme misie, a to 
misie nevýdělečná. Žijeme jen a pouze z darů 
posluchačů, tím jsme také nezávislí na jed-
né konkrétní církvi nebo jakémkoli uskupení 
a sloužíme všem, kteří to potřebují a chtějí. 

Jiná věc je, když se ve společnosti řeší 
některá témata, ke kterým se Bible přímo 
vyjadřuje – tady nemůžeme mlčet. A je naší 
zodpovědností jasně říct, co o tom Bible 
říká a zároveň naslouchat a dávat prostor 
těm, kteří se danou problematikou zabý-
vají – v prvé řadě teologům a kazatelům, 
ale také odborníkům na danou problema-
tiku. Někdy nám někteří posluchači trochu 
vyčítají, že nepředáváme jenom tu „jasnou 

Ptáte se – odpovídáme

 Tým Rádia 7, verze léto 2023.
Zleva Karolína Vološinová, Michal Crhák, Lucie Endlicherová, Jitka Vyležíková, Broňa Procházková, Dan Zeman, 
Kateřina Hodecová, Hanka Žíhová, Pavel Kohl, Lenka Malinová, Pavel Surý, Lída Matušková, Luděk Brdečko 
a Kuba Lofítek.
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a napsanou“ pravdu. Ale relevantní disku-
se ještě nikomu neublížila. Naopak vyvola-
la hlubší poznání a rozšíření znalostí nejen 
Bible, ale i problematiky jako takové. Dobré 
argumenty pro další diskuse potřebujeme 
všichni – všichni jsme totiž na cestě a naše 
poznání je jen částečné. Společnou deba-
tu i nepříjemné otázky proto vnímáme jako 
příležitost celou věc znovu promyslet – bez 
toho, abychom relativizovali biblické posel-
ství, ale zodpovědně vzhledem k otázkám, 
které lidé kolem nás řeší. 

V poslední době žádáte o zvýšenou 
finanční podporu. Neutíkají vám 
někdy zbytečně peníze? Co tištěná 
Anténa, PF a podobné materiály?

Šetříme na každém kroku a s čistým 
svědomím můžeme říct, že penězi se u nás 
opravdu nemrhá. Každého daru si vážíme, 
„malého“ i velkého. Ostatně na daru té chudé 
vdovy vidíme, že částka někdy není vypovída-
jícím momentem, a to si často připomínáme. 

Nicméně ne všechny úspory skutečně 
přinesou efekt. Máme zkušenost, že lidé, 
kteří dostávají různé materiály elektronicky, 
je často vůbec nečtou. A to je něco, čemu se 
chceme vyhnout a naopak dostat informace 
z Rádia 7 až ke konkrétnímu člověku. Jsou to 
materiály, které vypovídají o naší současnosti 
i plánech do budoucna. Vozíme je na prezen-
tace do církví, je to něco, co můžeme dát kon-
krétnímu člověku do ruky. 

Navíc máme opakovanou zkušenost s tím, 
že po rozeslání Antény, PF i dalších materi-
álů se většinou zvedne štědrost posluchačů 
a přátel Rádia 7. A za to jsme velice vděční. 
Člověk podporuje to, o čem ví a v čem vidí 
smysl. Proto aspoň prozatím u tištěných 
materiálů zůstáváme, i když na požádání sa-
mozřejmě zasíláme jen elektronickou verzi 
daných materiálů. 

Napadají vás další otázky? Sem s nimi. 
Jsme zvyklí zkoumat to, co děláme a čemu 
věnujeme tolik úsilí. Věříme, že je to důležité 
pro budoucnost i službu Rádia 7 jako tako-
vou.  Nebojte se nám říct nebo napsat, co vás 
napadá, za rádio mohu slíbit, že budeme vaše 
otázky skutečně promýšlet.

Kateřina Hodecová

Ptáte se – odpovídáme

Kontakty
Web: www.radio7.cz FB: www.facebook.com/radio7cz
Instagram: radio7cesky YouTube: kanál radio7cesky
E-mail: radio7@radio7.cz Telefon: 515 535 487
Podcast: Spotify, iTunes, Google podcast

DAB vysílání Rádia 7 můžete podpořit i takto:

Otevřete mobilní 
aplikaci své banky, 
načtěte QR kód 
přímo v zadávání 
platby. Uveďte výši 
daru a ideálně do po-
známky i své jméno 
a e-mail.
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Tuhle větu už před lety řekl v našem vysílá-
ní Daniel Raška, který vede českou část hnutí 
Modlitby 24/7. Často si ji připomínám, zvlášť 
v době, kdy se modlitba plíživě zdá vytrácet 
z mého denního rozvrhu. Pravda v pracovních 
dnech se to nemůže stát – s celým týmem 
rádia se každý den v pravé poledne scházíme 
k modlitbám, na kterých předkládáme Bohu 
skryté touhy srdce i pravidelné a opakující se 
prosby. Ty, keré nejčastěji nechybí, se týkají 
toho, aby si Bůh používal pořady, které rádio 
vysílá, a skrze ně se dotýkal srdcí posluchačů. 
Kéž slyšené zapadne na úrodnou půdu srdce 
a přináší užitek, tak zní ta nejčastější modlitba. 

Pravidelně pamatujeme i na vás, kdo nás 
podporujete finančně, modlitebně či jak-
koliv jinak. Děkujeme, že smíme vědět, že 
v celé téhle službě nestojíme sami, ale jste 
v ní s námi. Je dar vědět, že nám kryje záda 
množství dárců a modlitebníků. Pravidelně 
se za vás modlíme a zároveň znovu říkáme – 
kdyby vám Bůh kladl rádio na srdce, budeme 
rádi, když se k nám přidáte a budete se za nás 
modlit. Stačí, když se ozvete e-mailem, aby-
chom vám posílali naše dopisy (snažíme se je 
připravovat každý měsíc a dáváme v nich na-
hlédnout na to, co se aktuálně děje v redakci 
a za co se můžete spolu s námi modlit). 

A kdybyste chtěli vědět, za co se modlit 
aktuálně, tak kromě už zmíněné prosby za to, 

aby si Bůh používal slyšené v životě poslucha-
čů (tato modlitba je všeplatná a nikdy neztratí 
na aktuálnosti), jsou to i následující body:

 • Díky za Boží doprovázení tímto rokem. Zjiš-
ťujeme, kolik turbulencí se může v redakci 
odehrát během relativně krátkého času. 
Boj o finance, odchod ředitele, hledání jeho 
nástupce, přemýšlení o dalším směřování 
redakce. Zdánlivě každodenní záležitosti, 
ale ve skutečnosti velké výzvy, které stojí 
spoustu hledání, energie a odvahy.

 • Prosby za nové podporovatele a ty, kte-
rým bude ležet na srdci především vysí-
lání DAB+. Po letech se naplnil sen a jsme 
k poslechu na jedno zmáčknutí tlačítka. Fi-
nančně jde zároveň o nákladnou záležitost, 
která ovšem zároveň umožní 70 % českého 
obyvatelstva kdykoliv uslyšet zprávu evan-
gelia. Není to zadarmo, ale stojí to za to.

 • Vytrvalost, síla a naděje pro tým rádia. 
Práce je dost a dost a někdy jsou rutina 
i množství nároků ubíjející (pro redakci, 
techniky, ekonomku i asistentku redakce). 
Vytrvat a s nadějí hledět do budoucnosti 
má smysl. Kéž nám k tomu dá Bůh sílu. 

Modlit se se člověk učí modlitbou. A důvě-
řovat důvěřováním? Díky, že nám důvěřuje-
te, díky, že posloucháte. Díky, že jste v tom 
s námi. 

Lucie Endlicherová

Modlit se se člověk 
učí modlitbou

 I letos v srpnu jsme se se zájemci potkávali v rozhovorech v Altánu Rádia 7 na festivalu UNITED.







17

Svět sociálních sítí je pestrý a barevný. 
V množství nabídky a nejrůznějšího obsahu 
najdete i kanály spravované Rádiem 7. Když 
na ně zamíříte, možná objevíte věci nečeka-
né, nové a zajímavé.

FB profil Rádia 7 se jmenuje radio7cz. 
Najdete na něm tipy k poslechu, občas fotky 
z našeho zákulisí, a především videopřenosy 
všech živě vysílaných pořadů. V takové chvíli 
můžete v reálném čase reagovat na slyše-
né – ať už otázkou, tak připomínkou, komen-
tářem nebo třeba jen pozdravením. Na Me-
ssenger pak můžete posílat třeba objednávky 
do písniček na přání nebo další připomínky 
k našemu vysílání.

Live vysílání vybraných pořadů (primárně 
Fortepiano, Momentky, Kudy kam, Rozmarý-
na a Klíčové slovo) najdete také na YouTube 

kanálu nazvaném rádio7cz. V archivu navíc 
dohledáte vybrané relace ve zvukové podo-
bě – aktuálně například záznamy letních roz-
hovorů z altánu Rádia 7 na festivalu UNITED 
nebo prázdninovou sérii pořadu Klíčové slovo 
věnovanou ovoci Ducha svatého.

Najdete nás i na Instagramu – účet radio7cz 
teď trošku spí, ale pomalu se začíná probouzet 
k životu a těšíme se na hluboký nádech a no-
vou mízu, která přijde s novým rokem.

Možnosti tu tedy jsou. A pak taky jedna 
prosba či výzva. Pokud najdete na našich 
sociálních sítích obsah, který vás zaujme, 
nenechávejte si prosím to zaujetí pro sebe. 
Kaž dým sdílením příspěvku pomáháte dostat 
obsah pořadu k dalším uživatelům – a kdo 
ví, kde až končí trajektorie takového sdílení. 
V posledních měsících došlo k úpravám algo-
ritmů zobrazování příspěvků uživatelů Face-
booku i Instagramu a ty mají opět mnohem 
menší dosah než dříve. Pokud tedy budete 
nějakou anonci nebo zajímavý pořad sdílet, 
napomůžete tomu, aby se povědomí o práci 
Rádia 7 šířilo dál – a s ním i poselství, které 
je základní náplní našeho vysílání, poselství 
o Boží lásce k člověku a nabídce nového za-
čátku pro každého. 

Když už tu mluvíme o tom, co, kde a kdy je 
možné poslouchat a o čem můžete dát vědět 
dále, asi už jste postřehli, že k Anténě je při-
ložen také vánoční program našeho vysílání. 
Celé prosincové vysílání se ponese v rámci 
hesla Světlo ve tmě – a toužíme po tom, aby 
se i s jeho pomocí světlo dostalo k vám domů, 
do vašich srdcí, myslí, do vašeho života. A po-
kud budete chtít k poslechu pozvat někoho 
dalšího, budeme jenom rádi.

Lucie Endlicherová

Co lze vylovit 
ze sítí

Co lze vylovit ze sítí

 Zatím přes e-mail, ale do budoucna nejspíš i jinak se 
nám ozývá Kubík, který píše do Kormidla. V létě nás 
navštívil i s maminkou a přivezl nám vlastnoručně vy-
robený dort.
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Výběr 
z dopisů

Výklady bratra McGeeho jsou úžasné 
a věřím, že jeho služba je podle Boží 
vůle. Rád pořad poslouchám přímo na 
Rádiu 7, ale někdy se to prostě nepo-
daří, a tak jsem vděčný za možnost 
poslouchat z archivu. Čerpám z těchto 
pořadů velmi mnoho milosti a pokaž-
dé mě to inspiruje k četbě Písma, a to 
i těch částí, které se mi hůř chápou.

Jiří

Děkuji za poslanou Anténu, za aktuali-
zovaný program, děkuji i za programy. 
Právě jsem doposlechla Rozmarýnu, 
kde psycholog zdůrazňuje, jak důleži-
té jsou naše vzájemné postoje. Je to 
opravdu kořen všech sporů a nedoro-
zumění. Přeji všem rodinám, aby našly 
cestu k vzájemné podpoře.

Marie

Všechny vás moc zdravím do redakce 
a chci ještě jednou poděkovat za mod-
litby za syna Pavla i deváťáky, které 
byly vyslyšeny. Syn se dostal na gym-
názium a je to pro nás úleva a veliké 
požehnání. Díky Pánu za Jeho pokoj, 
který nás v té době zkoušek a čekání 
na výsledek provázel. Moc si toho vá-
žím, že jsem měla tu možnost se na 
vás v rádiu obrátit s touto prosbou a je 
úžasné vidět a hlavně cítit, že nejsme 
na své malé či velké problémy sami 
a v té jednotě na modlitbách můžeme 
prožívat sounáležitost.

Milada

Chtěl bych vám moc poděkovat za po-
řad Poklady z archivu, který byl věno-
ván paní Janě Luskové a dal nahlédnout 
do života slepých lidí. Škoda, že nejde 
paní napsat e-mail a popovídat si s ní. 
Velmi se mě tohle téma dotklo.

Pavel

Už delší dobu si říkám, že na něco z po-
slechu budu reagovat, ale znáte to, 
vždycky se najde něco, co je důležité, 
blíží se termín splnění a napsat „jen 
tak“ se úplně nedaří. Přitom zažívám 
tolik požehnání skrz vaše vysílání, že 
vnímám potřebu poděkovat. Poslou-
chám vás nejvíc přes DAB při cestách 
autem a pak občas přes internet, i když 
to většinou spíš sahám do archivu pro 
konkrétní pořady.

Ivana

Měla bych prosbu: když dáváte napří-
klad anglickou chválu či písničku, bylo 
by možné předem říci, o čem to je, 
případně nějaký volný český překlad? 
Aby to pak člověk mohl spoluprožívat 
tu písničku a věděl, o čem to je. Když to 
řeknete až potom, je to sice hezké, ale 
moc to nepomůže…

Helena

Výběr z dopisů
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Ráda bych napsala nějako zpětnou vaz-
bu k tématu moderátorovi nebo hostu. 
Kde nejlépe, na jaké platformě mohu 
k danému pořadu psát, kde je naleznu 
a lze k nim uvést zpětnou vazbu od po-
sluchačů? Měla jsem představu, že 
na Facebooku, jenže tam se neobjevují 
některé pořady, které vysíláte tak, aby 
mohl člověk přidat komentář. Jde mi o 
to, že by se třeba komentářem přidali 
i další posluchači a byla by to otevřená 
výpověď názoru. Ale chtěla bych tímto 
poděkovat za Klíčové slovo a konkrétně 
téma Který věk je ten správný?, mo-
derátorkou byla Lucie Endlicherová a 
hostem Lucie Vidovičová. Obě dámy 
skvěle téma uchopily a byla radost je 
poslouchat.

Jana

Díky za Klíčové slovo o chvalách, sama 
jsem v této službě a nápady a názory 
Bena Drápala mě vedou k zamyšlení. 
Ještě jednou děkuji za povzbuzení a dů-
vody k zamyšlení, která přinášíte. Ne-
umíte si představit, jak mi v nemocnici 
chybělo vaše vysílání, nemám chytrý 
telefon a můj DAB přijímač tady v po-
hraničí moc nefunguje.

Marie

Rádio 7 mi na začátku minulých dvou 
let doporučila moje velmi blízká duše, 
přítelkyně Danka; musím se přiznat, že 
rádio obecně ráda nemám a s manže-
lem máme rádi často právě ty chvíle, 
kdy si jen tak spolu pomlčíme. Danka 
mě tehdy fakt rozštípla komentářem 
„No nemusíš si dělat výpisky, jenom si 
to pusť a klidně si u toho dělej, co po-
třebuješ“. To jsem udělala a nejen, že 
jsem objevila spoustu nádherných cha-
rakterů, které v rádiu představujete, 
ale naučila jsem se nechat plynout čas 
a přitom naslouchat. A v tom byl můj 
největší AHA moment – že přítomnost 
si mohu užívat jen tak, nemusím ji chtít 
zastavit, abych si ji užila dokonale, ale 
že Pán Ježíš je vlastně Pánem přítom-
nosti. A budoucnosti se mohu dotýkat 
důvěrou v Krista – ne se zbavovat své 
zodpovědnosti na přípravu (modliteb-
ní i jinou), ale vstupovat do budouc-
nosti blízké i vzdálené následováním. 
A fakt dělat dneska jenom to, co pro 
mě má Pán Ježíš připravil „na dneska“ 
a k čemu mě vystrojil. V uplynulých 
dvou letech mi bylo Rádio 7 nevídanou 
oporou, i naší rodině.

Vlasta

Děkujeme za vaši službu a chceme vás 
podporovat nejen, že si vás budeme víc 
poslouchat, ale i modlitbami a i jinak. 
Ať Bůh žehná vaší službě i osobním 
životům, a ať mnoho lidí díky vám (a 
samozřejmě Bohu!) najde cestu , která 
je v Ježíši Kristu.

Irena a Martin

Ze služby Radia 7 přijímám mnohé po-
vzbuzení a nasměrování. Jsem moc rád 
za to, jak to děláte a nepochybuji, že to 
je Pánu ke cti a slávě. Líbí se mi důraz 
na mluvené slovo i široké spektrum 
pohledů a důrazů. Hodně jezdím autem 
a Rádio 7 proto mohu poměrně často 
poslouchat. Je pro mě ctí vás podporo-
vat – byť jen nevelkou částkou. Modlím 
se za vás.

Michal

Výběr z dopisů
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Dobrý deň, veľmi rád počúvam vaše 
skvelé vysielanie. Chcel by som sa za-
pojiť do pravidelnej mesačnej finančnej 
podpory vášho rádia.

Igor

Děkuji celé redakci za vaši práci, vaše 
pořady mě hodně povzbuzují v du-
chovním životě a věřím, že pomáhají 
i spoustě dalších lidí. Proto na vás my-
slím i v modlitbách.

Adéla

Dobrý den, děkujeme vám, že pro nás 
vysíláte na DAB! A taky na Spotify. Rádi 
vás posloucháme. Je to pro nás velké 
povzbuzení.

Rád bych poděkoval za pořad Uši v duši. 
Pan Macák mluví velmi moudře a za-
svěceně. Jednou jsem ho viděl v televizi 
a byl jsem překvapený. Představoval 
jsem si velebného kmeta, nejméně 
padesátiletého. A tady ukázali mladé-
ho muže v kraťasech. Takže popravuji 
svou představu o mladých mužích. I oni 
mohou mít velké zkušenosti a moud-
rost. A tak poslouchám se zájmem dál 
a vždy se těším na další poučení.

Jan

Opravdu jsem moc ráda, že jsem nara-
zila na vaše rádio, vlastně jedna přítel-
kyně ze Slovenska mi o vás řekla. Vaše 
rádio mě skutečně drží. Jsem vděčná za 
lidi, kteří jsou opravdoví. Ať se vám daří 
v rádiu i mimo něj a pozdravujte Lenku 
Malinovou, moc hezky načetla „Setkání 
v Jeruzalémě“. Obecně děláte moc dob-
rou práci.

Millie

Za Štafetu s Eliškou Krmelovou jsme 
opravdu moc vděční. Pomáhá nám to 
s manželkou přemýšlet nad výzva-
mi rodičovství. Rádio neposloucháme 
pravidelně, ale využíváme záznamů 
z archivu a také podcasty. Náš 2,5letý 
syn vyrůstá na pořadu Piškotky, kon-
krétně na příbězích fotografa Kryštofa 
ze série Džungle. Přáli bychom si, aby 
si víc mladých rodin i křesťanů Rádio 7 
zamilovalo a pravidelně ho poslouchali.

Tomáš a Lucka

Pokoj Boží, děkuji Bohu za Petra Húště, 
který má požehnaná slova ve středu 
v Klice.

Martina

Ze zdravotních důvodů nemůžu chodit 
do společenství věřících lidí, i když svůj 
duchovní domov mám v církvi. I vy jste 
mým společenstvím dlouholetým na 
dálku. Bůh vám žehnej svým pokojem, 
moudrostí a důvěrou v Jeho vedení.

Eva

Moc si vážím práce celé redakce a těší 
mě, že ji mohu trochu finančně podpo-
řit. Vaše pořady mě stále naplňují ra-
dostí a vděčností při poslechu o Božím 
jednání v našich životech. Ať vám všem 
Bůh stále žehná.

Majka

Výběr z dopisů
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Děkuji vám za vaše pořady, které jsou 
velmi motivující, ať je to ranní telefonát 
a nebo rozhovory nebo čtení na pokra-
čování. Poslouchání Rádia 7 obohacu-
je můj duchovní život. Měl bych jednu 
prosbu – před nedávnem jsem slyšel 
pořad, kde bylo téma dary Ducha sva-
tého. Pořad uváděl a pěkně vysvětloval 
mimo jiné, proč dary Ducha nepřestaly, 
ale dále pokračují. Prosím, kde tento 
pořadu mohu najít?

Honza

Dobrý den. Musím vám napsat, jak je 
skvělé a nádherné, že vás mohu poslou-
chat dnes i tady, v dálce daleký – v Göte-
borgu, kde jsem dočasně u dcery. Teď 
jsou v práci, doma se mluví anglicky – 
a já mam svoje – NAŠE – nejlepší rádio!!! 
A slyším čestinu! Pro mě úžasné! Nepo-
chopí, kdo nezažil!!!

Věra

Přeji vám dobrý den. Někdy je Boží slo-
vo opravdu mocné. Asi před rokem, 
když jsem onemocněla rakovinou, se 
mi dostalo Boží slovo, že načasování je 
dokonalé. Uvěřila jsem tomu slovu a od 
té doby vidím, že načasování každoden-
ních událostí do nejmenších detailů je 
dokonalé.

Marie

Jsem vděčný za vysílání DAB, i když 
tady u nás je velice slabý vysílač, má jen 
200W. Ale po větším úsilí jsem nasmě-
roval anténu tak, aby to nevypadávalo. 
Poslouchám to také přes internetové 
rádio, ale když chci mít okamžitý po-
slech, využiji DAB. Nejraději poslouchám 
pořad Světem Bible, který mě obohacuje 
již od devadesátých let a stále je tam 
pro mě něco nového. Je to ta nejlep-
ší biblická hodina. Ať vás Pán Bůh ve 
všem podrží i přes všechny nepříznivé 
okolnosti, tak jak On to vždy dělá. Když 
už to vypadá, že to nepůjde, najednou 
je řešení. Ať se vám všem vaše dílo daří 
a Boží pokoj ať je vždy přítomen.

Milan

Veľmi vám chcem poďakovať za spo-
mienku na môjho manžela Jozefa Ga-
boviča, ktorú ste vysielali a počúvala 
som ju. Nech vás Pán Ježiš požehnáva 
a dáva múdrosť, schopnosť v osobnom 
aj pracovnom živote. Buďte svetlom aj 
soľou v rozsievaní.

Gabriela

Světem Bible je opravdu velmi cen-
ný pořad. Připomíná mi výrok mého 
otce: „Celý život čtu Bibli (zemřel v roce 
1985), přečetl jsem ji už několikrát, ale 
stále v ní nacházím něco nového.“

Jan

Výběr z dopisů

Poslouchám v autě. Jedu od Marián-
ských Lázní na Plzeň. Za chvilku budu 
na D5. Požehnaný den!

David

Začala jsem poslouchat váš podcast 
Uši k duši a nechápu, jak to, že jsem 
doteď o něm nevěděla, poslouchá se 
moc dobře.

Anička
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Děkujeme, určitě stojíme o zasílá-
ní modlitebních dopisů, abychom vás 
mohli ještě více podporovat v mod-
litebních předmětech, o kterých se 
dozvíme. Přejeme celé redakci hod-
ně Božího požehnání, také hodně síly 
a trpělivosti s každým problémem, 
starostmi, ale i radostmi. Vše chceme 
i nadále sdílet s vámi. Jsme už delší 
dobu v důchodu, a tak rádio můžeme 
poslouchat celý den. Už si to bez něj ani 
neumíme představit. Díky za vás.

Jarka a Jindra

Obecně mám ráda audioknihy, takže 
si ráda poslechnu nějaké čtení na po-
kračování. Na Rádiu 7 pak specificky 
vyhledávám záznamy kázání k téma-
tům, která jsou zrovna pro mě aktuální. 
Vlastně často dělám to, že pokud mám 
zrovna nějaké otázky, hledám relevant-
ní podcasty (= pro mě primární způsob 
poslechu Rádia 7 i dalších zdrojů), které 
mi mohou pomoci najít na ně odpověď . 
Proto mám také ráda pořady, které na-
bízejí co nejpraktičtější rady, jak násle-
dovat Boží vůli a aplikovat Boží slovo 
ve vlastním životě. Užitečná je k tomu 
například Klika.

Adéla Milí přátelé Světem Bible, před více než 
14 lety jsem odjela z rodné vlasti, zpod 
Tater, pracovat do Irska. Na otázku, ja-
kou knihu si nesmím zapomenout vzít 
s sebou, mi kolegyňka dala do rukou 
svaté Písmo. A tak jsem si začala Bibli 
příležitostně číst. Později jsem na rádiu 
Lumen objevila večerní relaci Spozná-
vajme Bibliu (což je obdoba Světem Bible 
na Slovensku, poznámka redakce). Je to 
víc než rok, co jsem se stala pravidelnou 
posluchačkou těchto výkladů. Nejprve 
jsem si vybírala spíše náhodně, ale po-
tom jsem začala pěkně popořádku, až 
jsem se od První Mojžíšovy dostala až 
na konec. Chyběli mi ovšem malí proro-
ci, kteří tam nebyli. Zaujalo mě Danielo-
vo proroctví, o tom mi vyprávěla i moje 
známá. Celkem náhodou jsem otevřela 
českou verzi a byla jsem překvapená. 
Touto cestou vám chci upřímně podě-
kovat, přiznávám se, že vás systema-
ticky sleduji a už si život bez Božího slo-
va neumím představit. Ať vám Pán Bůh 
žehná ve vaší vznešené práci při šíření 
Jeho tak potřebného slova.

Mária

Dobré ráno ze Vsetína. Ano, poslou-
chám a moc zdravím do studia. :-) A 
vůbec celou „Sedmičku“!

Pavel

Milí přátelé z R7. Nedávno jsem slyšela 
kousek semináře Narcis v nás. Teď už 
to ale nemůžu najít, abych si to dopo-
slouchala. Můžete mě prosím nasmě-
rovat na daný pořad? Moc děkuji. A 
ještě jedna otázka, nedošlo k nějaké 
změně na Spotify? Naráz nemůžu najít 
domovskou stránku Rádia 7. Nabízí se 
mi jen slovenská redakce… Moc mi to 
chybí… Děkuji.

Eliška

Když mi dnes došlo, že je pátek, pospí-
chala jsem na Spotify pro další dopa-
min a poslechla si další Uši k duši.

Noemi

Výběr z dopisů
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Rozhodl jsem se, že začnu (sice men-
ší částkou, ale pravidelně) vaše rádio 
podporovat, protože jsem zjistil, že vás 
poslouchám už pravidelně. Dost také 
díky DAB vysílání (v autě). Rád poslou-
chám – kromě dobré hudby a mých ob-
líbených slovenských chval – zejména 
svědectví nebo vyučování/příspěvky 
od kazatelů apod. (naposledy mě hod-
ně požehnal výklad od Lukáše Targos-
ze ohledně přístupu k doslovnosti a 
výkladu Bible).

Vilém

Dobrý den, něco přes měsíc vaše vy-
sílání v každé volné chvíli poslouchám 
na tabletu. Zajímají mě hlavně pořady 
o Bibli, Novy i Starý Zákon. Analýzy, 
výklady, poučení. Hodně mi dávají za-
myšlení pana Mariána Možuchy. Také si 
ráda vyslechnu interpretaci dobré zprá-
vy o Kristu v jakékoliv formě. Myslím, ze 
vysílání Rádia 7 osloví různé kategorie 
lidi rozdílného věku. Dobrá práce! Chci 
vás podporovat. Jsem na vaší straně.

Petra Veronika

Milí redaktoři v Radiu 7, moc vás zdra-
vím. Velice vám chci poděkovat za vaše 
vysílání. V poslední době mne velice 
zaujalo čtení na pokračování z knížky 
od Petra Plananského Tišbejský. Ve-
lice vám děkuji za nahrání této krásné 
knížky. Výborně mi to přibližuje staro-
zákonní svět a srdce a myšlení proroků. 
Veliké díky!!! Dosud vás poslouchám 
přes internet. Nyní bych si chtěla kou-
pit DAB radio. Prosím, mohli byste mi 
poradit? Jaké koupit? Předem vám veli-
ce děkuji a přeji hodně síly a požehnání 
do vaší práce.

Helena

Měla jsem velké štěstí i kliku v tom, že 
mě Bůh začátkem letošního roku na-
vedl na vaše vysílání, které mě provází 
každým dnem.

Ilona

Dnešní Klíčové slovo bylo naprosto 
skvělé. Moc za ně děkuji. Psala jsem 
si poznámky a moc ráda bych si je po-
slechla znovu a poslala ho i dál.

Eva

Výběr z dopisů

Díky za modlitební dopis a zprávy 
o tom, čím procházíte. Překážky jsou 
nám dány proto, abychom je společ-
ně překonávali. Učí nás trpělivosti, 
vytrvalosti…
DAB+ doma je jedinečné – máme 
v ložnici i v kuchyni. V noci, častěji nad 
ránem poslouchám v posteli, tato část 
denního programu je uklidňující a do-
spávací. Ranní poslech DAB v kuchy-
ni před snídaní a při přípravě oběda 
v poledne. Během dne mívám občas 
zapnuto vysílání, jen pro kontrolu, co 
právě běží, ale to jen výjimečně.
Jedinou výhradu a připomínku mám 
k rockové hudbě; rockeři mají obvyk-
le jiné okruhy zdrojů, to, že by někdo 
poslouchal pozorně slova, si v našem 
(i křesťanském) prostředí nedovedu 
představit, čímž podle mne vše ztrácí 
smysl. Pochybuji, že by si někdo chtěl 
tímto způsobem procvičit angličtinu.

Klára
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O nás

Podávání novinových zásilek povoleno Jihomoravským ředitelstvím spojů v Brně pod čj. P/3-8636/91, 
ze dne 5. 8. 1991

NEPRODEJNÉ!

Rádio 7 je partnerskou součástí celosvě-
tové organizace Trans World Radio, která 
skrze rozhlasové vysílání přináší poslucha-
čům evangelium – dobrou zprávu o odpuš-
tění hříchů skrze oběť Ježíše Krista na kříži. 
Prostřednictvím biblických výkladů, životních 
příběhů, glos o současném dění, hudby, čtení 
na pokračování a mnoha dalších typů pořadů 
nabízí prostor k diskusi o duchovních otáz-
kách a o životě vůbec. 

Rádio 7 vysílá 24 hodin denně prostřed-
nictvím DAB, internetu a kabelových rozvodů; 
kaž dý den připravujeme program pro Radio 
Proglas. Celý provoz Rádia 7 je hrazen z darů 
posluchačů a ochotných dárců, kterým leží 
na srdci biblické poselství. 

Můžete nás sledovat na webu www.radio7.cz, 
kde najdete i archiv odvysílaných pořadů; dále 
na FB Rádia 7 (www.facebook.com/radio7cz) 
a Instagramu (radio7cesky). Na FB a YouTube 
pravidelně streamujeme živě vysílané pořa-
dy, na YouTube (kanál radio7cesky) najdete 
i ukázky dalších vybraných pořadů. Odvysílané 
relace najdete také na dostupných podcasto-
vých službách (Spotify, iTunes, Google podcast 
a dalších).

Informace o připravovaných pořadech 
zveřejňuje měsíčně časopis Život víry.

Máte-li zájem se ke službě TWR-CZ přidat 
a osobně se zapojit do rozhlasového šíření 
evangelia, kontaktujte nás.

Adresa: 
Horníkova 36, 628 00 Brno

Facebook: 
radio7cz

Pevná telefonní linka do studia: 
515 535 487

e-mail:
radio7@radio7.cz


